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Perugai tapasztalatok 
 

 

A Socrates/Erasmus program jóvoltából az augusztus hónapot Perugiaban, 

Dél-Olaszországban töltöttem, hogy az olasz nyelv alapjait elsajátítsam. 

Perugia nagyon szép, “középkori” város, szép régi épületekkel és kis 

utcákkal, a városra igazán jellemző dél-olaszországi temperamentummal. Az 

egyetem nyáron csak külföldi diákokat tanít, így a város tele volt diákokkal. A 

diákok a szállást egy közvetítő irodán keresztül kaptak a város különböző részein. 

Az en szállásom például elég messze volt az iskolától, ami reggeli 30 perces sétát 

jelentett. Az órarend es a városnézési órákon kívül, egy külön program volt 

szervezve (szomszéd városban mini “középkori játékot” rendeztek, vacsorával 

együtt) es a vizsga utáni állófogadás. A diákok maguknak szerveztek a 

programokat, kirándulásokat, esti vacsorákat, beszélgetéseket. Tehát ilyenfajta 

szervezés egyáltalán nem volt.  

Az első találkozás az egyetemen volt megrendezve. Megismerkedtünk a 

többi Erasmusos tanulóval, a tanárokkal es megtudtuk milyen lesz a napirendünk a 

hónapban. Írásbeli es hallás utáni feladatok eredménye alapján osztottak minket 

csoportokba. Ez a teszt azt hiszem, nem tükrözte kellőképpen a nyelvtudást, 

ugyanis tudomásom szerint, ugyanezt a tesztet töltették ki a középhaladó 

csoporttal is, tehát nem eléggé tükrözte ki milyen tudásszinten van. 

Délelőtt nyelvtanóra volt, délután labor, társalgási, olasz műveltségi vagy 

városnézési óra. A tananyag nagy részét a délelőtti órákon tanultuk meg, délután 

csak gyakorló feladatokat csináltunk. A tanárnők csak olaszul beszeltek, ennek 

előnye, hogy hallgattuk a nyelvet es az idő folyamán sikerült egyre könnyebben 

megértenünk a hétköznapi beszédet is. Szerintem többet is tanulhattunk volna, 

amit tanítottak az alapos es jól érthető volt, azaz a nyelv alapjait kellően átadták, 

azonban én kicsivel többet vártam. Voltak olyan diákok is, akik ez után az egy 

hónapos tanfolyam után mentek egyetemi félévet hallgatni olaszul, miközben a 

kezdő csoportba jártak. Ezeknek a tanulóknak egészen biztosan nem volt elég az, 

amit tanítottak. 

A vizsga a tanultakhoz képest nehéz volt, magasabb szintű szavakat 

követeltek meg tőlünk. Úgy gondolom a nyelvtanulást nem csak a tanárok által 

leadott órákra értettek – helyesen -, hanem a magánszorgalom is hozzájárult a 

tanításhoz. 

Mindent összevetve a nyelv alapjainak elsajátításához és 

tapasztalatszerzésnek nagyszerű volt, de szerintem intenzívebb tanfolyamot is 

szervezhettek volna, hiszen aki ott volt, tanulni ment oda.  


